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APV Gefion Gymnasium, 2022-2023

Indhold

Indledning

Arbejdspladsvurderingen (APV) for Gefion Gymnasium 2022-2023 er et tillæg til Professionel
Kapital. Svarprocenten er samlet (undervisere, TAP, Ledelse) 56%. Generelt konstateres det, at
vores APV ser fin ud. Nedenstående handleplan er en opsamling på de største problemfelter i
rapporten sammenfattet i en række prioriteringer (ud fra devisen om, at det er bedre at vælge
fokuspunkter ud ift. handleplan end at løbe efter spredehagl og dermed risikere ikke at opnå reel
handling), ønsker til forbedringer, handleplan på forbedringerne samt status og tidsplan på disse
forbedringer (ansvarlig for udførelsen står i parentes, hvor det giver mening). Følgende handleplan
er drøftet, diskuteret og vedtaget i Arbejdsmiljøudvalget i forårssemestret 2023 (januar).

APV 2022-2023, handleplan

Arbejdsstillinger/tunge løft
61,1% svarer, at de er generet af arbejde med bøjet eller vredet ryg eller nakke. Hvis man ser i de
åbne kommentarer, så angiver respondenterne konkret, at årsagen til ovenstående er, at bordene
ikke kan indstilles i højden (også se så passer med stolene) ved arbejdspladser. Ligeledes nævner
flere, at de små katedere i klasselokalerne er for små.

I forhold til tunge løft svarer 54,6%, at de er generet af tunge løft i dårlige arbejdsstillinger. Når
procenterne krydsrefereres med de åbne svarkategorier ser dette mest ud til at være et problem
hos hhv. musik og idrætslærerne, der skal slæbe udstyr frem og tilbage. Musiklærerne skriver, at de
sætter pris på hjælp fra teknisk service og håber, at de kan blive ved med at få hjælp herfra i en vis
grad.

Indstilling: Der investeres i hæve/sænkeborde i de lærerforberedelser, hvor lærerne måtte ønske
det. Det er svært at imødekomme hos dem, der forbereder sig på lærerværelset. Ligeledes skal der
indkøbes fleksible katedre til klasselokalerne som både kan justeres i højden, og som har en
størrelse, hvor det er muligt at have mere end en computer.
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I forhold til tunge løft er der en proces i gang med idrætslærerne og vi skal sikre, at musiklærerne
stadig kan få hjælp af teknisk service til de tunge løft/transporter.

AML laver prioritetsliste ift. inventar

Rengøring
Flere af de åbne kommentarer nævner, at rengøringen er blevet værre. Det er specielt ude i
krogene, at der ikke gøres rent. Og så er der et problem på toiletterne, hvor der mangler rengøring
samt papir og sæbe. Procentvis har 25% svaret, at de i høj eller nogen grad er generet af
utilstrækkelig rengøring.

Indstilling: Dialogen med rengøringsselskabet bør fortsætte for at forbedre kvaliteten.

Stik/kabler
En høj grad af respondenter svarer, at der er et problem med løse stikkontakter og ledninger på
gulvet (25%). Dette gælder specielt ift. forlængerledninger fra elevernes strømstik til deres
computere ligger ofte i gangarealer. Ligeledes ligger der ledninger hen over feltet foran tavlen, hvor
man går. De åbne kommentarfelter nævner desuden forlængerledninger der ikke virker der ligger i
lokalerne.

Indstilling:
Stik flyttes fra gangareal og stikkontakter samt forlængerledninger gennemgås.

IT
27 % svarer, at de er generet af langsomme og ustabile IT- forbindelser. Dette korreleres med de
åbne svarkommentarer. Flere respondenter nævner i de åbne kommentarer, at printerne bør have
et eftersyn. Ofte fungerer de ikke. Der bør endvidere være en brugsanvisning til print samt til
projektorer. Desuden er der flere steder, hvor airtame ikke virker. Airtame bør have et eftersyn.

Indstilling:
Der er tidligere bevilget 40.000 til opdatering af Airtame. Dette bør effektueres. Ligeledes bør print
efterses og ligeledes skal der laves brugsanvisninger til projektorer og print.

Indeklima
Flere respondenter nævner, at der ofte trænger til at blive luftet ud.

Førstehjælp og brandkursus
Flere savner førstehjælpskurser (37 % samt en del respondenter i de åbne kommentarer. Flere
åbne kommentarer siger, at de savner psykisk førstehjælp også)). Dette bør udbydes så snart som
muligt.

Indstilling:
Der udbydes førstehjælpskurser i forårssemestret

Overordnet handleplan på baggrund af APV 2022.
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Hvad vil vi

prioritere?

Hvad vil vi opnå med
forbedringen?

Hvordan vil vi opnå forbedringen
og hvem har ansvaret?

Status og tidsplan

Førstehjælp og

brandbekæmp

else

At så mange som
muligt bliver bekendt
med førstehjælp og
brandbekæmpelse

Arbejdsmiljøudvalget vil udbyde
kurser i førstehjælp og
brandbekæmpelse i foråret  2022.
Vi vil endvidere afholde vores to
årlige brandøvelser i skoleåret
2022-2023.

AML arrangerer med
Falck at der udbydes
kurser i foråret og
koordinerer det med
personale.

AML sætter brandøvelse
i kalenderen for foråret
2023

Ergonomisk
arbejdsmiljø

At sikre optimale
arbejdsbetingelser ved
stillesiddende arbejde

AML sikrer en
prioriteringsliste/budget ift.
hævesænke/borde i klasserne
(katedre) samt i
lærerforberedelserne. RRA
bestiller og sætter op

AML og RRA. Forår 2023

IT At print og
projektorer/Airtame
fungerer

Print og projektorer/Airtame
gennemgås. Airtame opdateres,
så det fungerer optimalt

MFO. Forår 2023

Generelt
sikkerhed

At der ikke er
snublefare i
klasseværelserne

Vi flytter stik i alle klasseværelser
i uge 7 2023. Løse stikkontakter
og forlængerledninger
gennemgås samt kabelskinner

Teknisk service

Ud over ovenstående skal der løbende føres tilsyn med rengøringen samt opfordres til at lufte ud i
klasselokalerne i pauserne og gerne i timerne engang imellem.

På Arbejdsmiljøudvalgets vegne

Uddannelsesleder
Andreas M. Lange

Godkendt af Arbejdsmiljøudvalget
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